

BONITA ZARRILLO

Member of Parliament | Députée Port Moody-Coquitlam

19 January 2023

The Honourable Dominic Leblanc
Minister of Intergovernmental Affairs & Infrastructure & Communities
PO Box 8777 Postal Station T
Ottawa, ON
K1G 1C0

Dear Minister LeBlanc,

Happy New Year.

I am writing to you today both as the NDP Critic for Infrastructure and Communities as well as an MP in BC's Lower Mainland to alert you to recent damages to Vancouver's Seawall as well as the Shoreline Trail in my own Riding of Port Moody—Coquitlam.

Stanley Park's Seawall and Port Moody's Shoreline Trail are much-loved and well-used recreational assets as well as important infrastructure in BC's lower mainland. They were dangerously damaged by a combination of powerful winds, storm surge, and a seasonal king tide. Sadly, significant sections of both assets are now unusable, and the costs of repair surpass municipal budgets. In the case of the Seawall, this is not the first time this national treasure on federal lands has been damaged.

Extreme weather events are escalating, and it is important that these valuable natural resources are built back in a resilient way to deal with the increasing frequency of severe storms and higher sea levels, and with a portion of federal dollars.

I ask you to provide these federal funds to rebuild these beloved natural assets. I also hope that we can visit these sights together as part of your upcoming trip to BC.

Sincerely,

Bonita Zarrillo

MP - Port Moody-Coquitlam

NDP Critic - Infrastructure and Communities



BONITA ZARRILLO

Member of Parliament | Députée Port Moody-Coquitlam

Le 19 janvier 2023

L'honorable Dominic Leblanc Ministre des Affaires intergouvernementales, de l'Infrastructure et des Collectivités C.P. 8777, Succursale T Ottawa (Ontario) K1G 1C0

Monsieur le Ministre,

Je vous écris aujourd'hui en tant que porte-parole du NPD pour l'infrastructure et les collectivités et en tant que député du Lower Mainland de la Colombie-Britannique pour vous informer des récents dommages causés à la digue de Vancouver et au sentier Shoreline dans ma circonscription de Port Moody-Coquitlam.

La digue du parc Stanley et le sentier Shoreline de Port Moody sont des biens récréatifs très appréciés et très utilisés, ainsi que des infrastructures importantes dans le Lower Mainland de la Colombie-Britannique. Ils ont été dangereusement endommagés par la combinaison de vents puissants, d'une onde de tempête et d'une marée royale saisonnière. Malheureusement, les deux biens sont maintenant inutilisables, et les coûts de réparation dépassent les budgets municipaux. Dans le cas de la digue, ce n'est pas la première fois que ce trésor national situé sur des terres fédérales est endommagé.

Les phénomènes météorologiques extrêmes s'intensifient, et il est important que ces précieuses ressources communautaires soient reconstruites de manière résiliente pour faire face à la fréquence croissante des tempêtes violentes et à l'élévation du niveau de la mer, et avec une partie des fonds fédéraux.

Je vous demande de fournir ces fonds fédéraux pour reconstruire ces atouts naturels bien-aimés. J'espère également que nous pourrons visiter ces sites ensemble lors de votre prochain voyage en Colombie-Britannique.

Cordialement,

Bonita Zarrillo

Députée de Port Moody—Coquitlam

Porte-parole du NPD — Infrastructure et collectivités